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Tussenstand Breedband buitengebied

Provinciale Staten met een briefte informeren over de stand van zaken 
rond Breedband buitengebied.
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Ter uitvoering van art. 167, tweede lid, van de Provinciewet (inzake de 
actieve informatieplicht) brengen wij u het volgende besluit van ons 
college ter kennis:

In het kader van de strategische agenda volgt u de vorderingen op het 
dossier Breedband buitengebied. Wij geven u een tussenstand. Na de 
uitspraak van de Raad van State over de door ons verleende 
garantstelling, zullen wij u verder informeren. Dat zal in oktober of 
november 2020 zijn. Dan is ook meer bekend over het resultaat van 
twee pilots voor de aanpak van de restopgave.
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Tussenstand Breedband buitengebied

Restopgave
Met name rond Hilversum, in het Gooi en het kustgebied rond Haarlem 
bleven er nog witte buitengebieden over, waar nog geen plannen 
bekend zijn om glasvezel aan te leggen. Om ook daar snel internet te 
hebben, zijn de mogelijkheden van vast-draadloos internet verkend. 
Deze techniek is elders ingezet waar de aanlegkosten van een 
glasvezelnetwerk te hoog waren.

Met onze ondersteuning aan de burgerinitiatieven hebben we deze 
initiatieven in positie gebracht om goede afspraken te maken met 
marktpartijen en betreffende gemeente en waterschap. Daar waar een 
garantie werd aangevraagd is de markt actief geworden, niet in de 
laatste plaats om een aandeel op de glasvezelmarkt te verkrijgen. Door 
andere gemeenten mee te pakken, hebben ze zelf logische clusters 
gevormd om een glasvezelnetwerk aan te leggen. Onze inzet is daarbij 
een belangrijke katalysator geweest.

De afgelopen jaren zijn de marktomstandigheden sterk gewijzigd, en 
daar hebben we op ingespeeld. Daarom hebben we van de 11 
aanvragen voor een garantstelling er uiteindelijk maar 2 hoeven te 
verlenen. Daarvan heeft er één alsnog samenwerking met de markt 
gevonden.

Tweederde van de witte adressen in het buitengebied heeft nu zicht op 
snel internet. Een belangrijk resultaat, zeker omdat we de laatste 
maanden meer dan ooit is gebleken dat betrouwbaar en goed internet 
cruciaal zijn.

Beleid
In 201 6 hebben Provinciale Staten ons met een unaniem aangenomen 
motie verzocht aan te geven hoe de provincie bij kan dragen aan de 
aanleg van snel internet in Noord-Holland (M68/14-11 2016). In de 
vorige collegeperiode is beleid geformuleerd en uitgevoerd dat gericht 
is op de aanleg van snel internet in de witte buitengebieden van Noord- 
Holland. Dat zijn buitengebieden waar de internetsnelheid beneden de 
30 Mbps ligt, met circa 1 8.000 adressen. Op 11 februari 201 9 is de 
commissie EEB geïnformeerd over de resultaten van dit beleid, gericht 
op het ondersteunen van kansrijke glasvezelinitiatieven in witte 
buitengebieden.

Bezwaar en beroep tegen garantstelling voor Hollands Kroon en 
Beemster
Tegen onze garantstelling is in 201 8 door 2 marktpartijen bezwaar en 
vervolgens beroep aangetekend. De garantstelling zou onrechtmatig 
verstrekt zijn aan Breedband Hollands Kroon en Breedband Beemster. 
De rechtbank heeft beide claims afgewezen. Daarna is één marktpartij 
in hoger beroep gegaan bij de Raad van State. Wij verwachten in 
september/oktober 2020 een uitspraak.

Resultaten
Belangrijkste resultaten zijn het verstrekken van een garantstelling aan 
twee glasvezelinitiatieven en het koppelen van 9 initiatieven aan een 
marktpartij. Daarnaast is de markt ook zelf in 1 3 gemeenten actief 
geworden en konden 3 burgerinitiatieven (verder) op eigen kracht 
opereren.
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Vermeldenswaardig is dat we twee gezinnen in Akersloot aan snel 
internet hebben kunnen helpen. Een marktpartij gaat daar in de buurt 
aanleggen, maar de betreffende woningen vielen net buiten de plannen. 
Samen met de marktpartij hebben we een passende oplossing kunnen 
vinden.

Provincie helpt bij knelpunten
Als marktpartijen tegen knelpunten bij een gemeente of waterschap 
aanlopen, helpen wij ze op te lossen. Dat hebben we inmiddels in 
Beemster en Schagerbrug gedaan. In Waterland loopt er traject samen 
met de omgevingsdienst.

Verder ontwikkelingen en procedure
Het is nu vooral aan de markt om de buitengebieden van glasvezel te 
voorzien. Op veel plekken wordt daar volop invulling aan gegeven en we 
gaan ervan uit dat marktpartijen hun plannen gaan uitvoeren. Dat is ook 
in hun belang.

Intussen kunnen wij ons richten op de restgebieden. Deze zijn door 
geografie en/of spreiding lastiger te ontsluiten, maar we zien daar wel 
degelijk mogelijkheden. Onze strategie is die mogelijkheden in beeld te 
brengen en het proces met de betreffende gemeente en de markt op 
gang te helpen. Wij komen daar later dit jaar bij u op terug.

Een pilot wees uit dat het technisch mogelijk was om in Noord-Holland 
van noodzakelijke frequenties gebruikte maken. Intussen is echter 
duidelijk dat een vast-draadloos netwerk niet meer kan concurreren met 
een glasvezelnetwerk. Daarom hebben wij een inventarisatie laten 
uitvoeren naar kansrijke clusters in de restgebieden. De intentie 
daarmee is om gemeenten rond deze clusters in contact te brengen met 
de markt. Op basis van deze inventarisatie is een pilot gestart in de 
gemeente Bergen en onlangs in Velsen. Deze pilot omvat een analyse 
van de mogelijkheden voor het betreffende cluster en moet ervoor 
zorgen dat de gemeente goed gesteld staat om met de markt in 
gesprek te gaan. De analyse voor Bergen zal binnenkort met de 
gemeente besproken worden.


